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Referat SB mandag den 20. marts 2023 kl. 17.30-20.00 

 
Sted: Afdeling Sjælsø                                                                                                                                                      Forplejning: Ja, sandwich og kage 
Mødeleder: første punkt – valg af referent Referent: Frank 

Søren Kvistgaard Rasmussen (formand og forælder), Sofie Taudorf Lorensen (forælder), Søren Backer Lindgreen (næstformand, forælder), Frederik Liljefred (forælder), Jesper Nørholt (forælder), Michael 
Nyhus Brethvad (forælder), Heidi Falden (forælder), Andreas Asbirk (medarbejderrepræsentant Sjælsø, lærer), Kirsten Stilling (medarbejderrepræsentant Høsterkøb, lærer), Boline Marie Fogh Jensen 
(elevråd) og Hugo Frölich Ehlers (elevråd), Knud Skadborg(kommunalbestyrelsen), Lise Klint Eller (souschef), Frank Schmidt (souschef),  Bitten Schrøder (skoleleder)  
Afbud:- 
 

Pkt Emne (og ansvarlig) Hvad skal vi opnå? (mål) Proces (Hvordan) Tid Referat 

1 Mødeleder Valg af mødeleder Valg 5 min  

2 Den gode historie Dele den gode historie Information 5 min Skoleleder: 
- Pædagogisk aften i uge 10. Trivsel og trivselshandleplaner var på dagsordenen, og vores 

ressourceteam stod for programmet. En god aften. 
- PPR-betjening – Helle Bülow (PPR konsulent) betjener nu begge afdelinger. Helle har 

været på afdeling Sjælsø siden sommeren 2022. Inden hun tiltræder på fuld tid på Rude 
Skov Skole skal hun afvikle nogle andre opgaver på andre skoler. Ledelse og 
medarbejdere er glade for det samarbejde vi har og får med Helle B.   

     

3 Meddelelser 
 

• Meddelelser fra de forskellige 
repræsentanter 

• Formand 

• Skoleleder 

• SFO/SFK 

• Medarbejderrepræsentanter 

• Elevrådsrepræsentanter 

• Repræsentant fra 
Kommunalbestyrelsen 

Meddelelser fra de 
enkelte 

30 min Formand 
- Sidste Skoleforum møde handlede om kommunens besparelser. 50 mio. merforbrug på 

service i kommunen. Der er også besparelser på forvaltnings- og administrationsniveau. 
Det betyder at der i år bliver indefrosset en pulje på ca. 5,5 mio. på en central pulje på 
Skoleområdet.      

o Den 30. marts kl. 17-19 er der ekstra Skoleforum møde – Formand og 
næstformand kan ikke deltage. Er der nogle fra SB der kan deltage? Kan man 
deltage så skriv til Søren K.  

Skoleleder 
- Intern orientering om det der pt. sker i ledelseslaget i kommunen. 
- Der afholdes fest den 27. april (7.-9. årgang), men vi mangler forældreopbakning-

/planlægningsudvalg. I år er det en fest, men det kan evt. blive en tilbagevendende 
gallafest fremover.   

- Økonomidelen (budget) fylder en del i ledelsesteamet.  
- LEAPS Topmøde afholdt på Rude Skov Skole (hybrid), og vi har fået at vide at vi som 

skole står et rigtig godt sted af kun at være i gang på år 1.  
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SFO/SFK 

- 1.maj planlægning er i gang ift. personale og de fysiske rammer på begge afdelinger.   
- Overleveringer fra daginstitutionen til skole er i gang.  
- Vilde Vulkaner i uge 26. Stor tilmelding. Afdeling Høsterkøb og Sjælsø er sammen om 

turen. 
- Hop og Rock er også i gang med planlægningen.   

 
Medarbejderrepræsentanter: 
Kirsten:  

- Budgetbesparelser i SFO/SFK fylder noget på HØ.  
o Bitten og Lise belyser situationen omkring mad i SFO/SFK, og at der er kommet 

gennemsigtighed ift. budget. Madbudgettet er som udgangspunkt det samme i 
år som sidste år, selvom elevtallet er mindre. Der kommer mere information ud i 
ledelsens nyhedsbrev for marts/april til forældrene. 

- LEAPS – vi er i gang med at afslutte dette forløb. Og er gået i gang med at planlægge 
kommende forløb. 

Andreas:  
- LEAPS – vi er også i gang med at slutte forløbet. 
- FF ´23/´24 er i gang, og det fylder også i medarbejdergruppen. Her på skolen ser det 

fornuftigt ud ift. tilpasning.  
 
Elevrådsrepræsentanter 

- Antal elever på klasse? Max. 28, men kan søge dispensationen hvis der evt. kommer 
tilflyttere til skolen.   

- Planlægning af festen den 27. april er startet. Næste møde er fredag den 24.marts.  
- Elev-/SB møde onsdag den 23. marts kl. 08.00 – 09.00: Vi mødes inde i det gamle 

bibliotek. Søren, Søren og Sofie fra SB kommer onsdag.  
 
Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen 

- -  
 

4 Budget behandles   
 Administrativ leder 
Anette deltager i 
punktet 

Gennemgang af budgettet. Se 
bilag. 

Orientering og 
vedtagelse 
 

50 min Bilag fra indkaldelsen gennemgås på mødet.  
Spørgsmål undervejs blev besvaret.  
Tak for gennemgang af budgettet til Anette. 
 
Budgettet er godkendt.  

5 Timefordelingsplan Timefordelingsplanen for skoleåret 
2023-2024 tager afsæt i UVMs 
vejledende timefordelingspan, se 

Kort gennemgang - 
beslutning 

20 min 
 

Timetal fra UVM  
Dansk, matematik og historie timer skal følges. Resten er vejledende timetal 
I år (23/24) har man konverteret en time til idræt, så der er 3 lektioner/uge.   
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vedlagte bilag. Vejledende 
timefordelingsplan BUVM 2023-
2024 
Og forslag til timefordelingsplan for 
Rude Skov Skole skoleåret 2023-
2024 

 
Vi, på Rude Skov Skole, har gået med det vejledende timetal fra UVM.  
Fagtimer har et minimumstimetal som man skal følge.  
I den understøttende undervisning ligger elevpauser og den understøttende undervisning. 
LEAPS fremvisning (aften) kan også tages fra den understøttende undervisning.   
RSS timetalsfordeling gennemgået på mødet.   
 
Skolen har i dag sendt ansøgning afsted til nedsættelse af undervisningstimetallet, og den tid bruges 
til to-voksen timer. Behandlingen af vores ansøgning sker slut april.  
 
SB har godkendt dette.  
  

6 Nedsættelse af uv og 
mødetid på 6.-9. 
årgang (ja/nej, hvor 
meget)  
 

Orientering om proces Kort orientering 10 min Vi, ledelsen, har brug for at tage en tur mere rundt om mødetider på 6.-9. årgang, da det er uklart 
om eleverne også har en forståelse for at man får det senere fri om eftermiddagen, hvis vi laver 
senere mødetid om morgenen.   
Det fælleselevråd har lavet et spørgeskema og sendt til eleverne. 
 
Medarbejderne er bekymret for udbyttet af undervisningen om eftermiddagen. De unge mennesker 
er trætte samt en oplevelse af at de unge mennesker ikke nødvendigvis har koblet senere møde tid 
med tilsvarende senere sluttid. Endvidere er der flere der er bekymrede for hhv. fritidsaktiviteter og -
jobs. Det er behandlet på et afdelingsmøde for 6.-9.årgang.    
 
Vi vender tilbage til dette, når ledelsen har taget en tur rundt om dette  - og vi afventer svaret på 
vores ansøgning ift. nedsat undervisningstal.  
 

7 Store Bededag  
 

Store Bededag afskaffes fra 2024. 
Vi har vedtaget elevernes 
feriekalender. Dagen er dermed en 
elevfridag. Placering – det kan 
være en skoledag, men så skal vi 
placere en ikke undervisningsdag 
en anden dag, det kunne i forhold til 
LEAPS være fint… 

Diskussion og 
beslutning 

10 min I 2024 ligger store Bededag fredag den 26. april men det er ikke en fridag længere.  
Vi vil gerne ligge en planlægningsdag (elevfri-dag) mandag den 4. marts, da det passer godt ind i 
planlægningen af kommende LEAPS forløb. 
 
SB byder ind med at lægge den dag op ad andre fridage. 
 
Vi tager Store Bededag op på næste SB.  

8 Trafik-politik   
 

Søren snakker med Sofie om hun 
vi merge de to politikker, Vibe er i 
gang med at kigge på folder  

 10 min Hvem vil gerne være med til at sammenkoble de to trafikpolitikker?  
Sofie og Heidi fra SB vil gerne se på det sammen.  
 

9 Eventuelt 
 

  10 min -   
 

Kommende møder Torsdag den 20/4 på HØ – Mandag den 15/5 på SJ – Tirsdag den 13/6 på HØ 
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Kommende punkter til førstkommende møde: 
Torsdag den 20. april på afdeling Høsterkøb  

• Ressourceteamet – status 

• Opfølgning på input til princip for skole-/hjem samarbejdet  

• Princip for digital dannelse 

• Store Bededag  
 
Mandag den 15. maj på afdeling Sjælsø 

• Vikarforbrug 
 

Kommende møder 

• De to andre fokuspunkter fra statusundersøgelsen: Rude Skov Skole er "Vores skole" - Fokus på social og faglig trivsel samt fællesskab og Fastholdelse og rekruttering - 
Medarbejdere på skolen. 

• Læringsmiljøer 
 

  

 
 


